
Ripoll recupera el S�ndic de Greuges

La nova s�ndica Irene Payet tindr� despatx a l'Ajuntament i publicar� un

horari d'atenci�

La nova s�ndica de Ripoll, Irene Payet.<br/>

RIPOLL | XAVIER VALERI

L'Ajuntament de Ripoll, en el seu darrer ple, va

aprovar recuperar la f igura del s�ndic de greuges. Es tracta d'un

c�rrec sense remuneraci� destinat a solucionar els problemes dels

ciutadans envers l'Administraci� Municipal. Per ?exem?ple, un

ciutad� que gestioni sense resultats una petici� referent a

Urbanisme pot rec�rrer al s�ndic perqu� acceleri el tr�mit. La nova

s�ndica de Ripoll, Irene Payet, disposar� d'un despatx a

l'Ajuntament i publicar� un horari d'atenci�. Payet �s ar ticulista a la

premsa comarcal i t� un blog personal a internet. Ha estat militant del PP i de CDC. Tamb� ha format par t de la

comissi� de l'Any Oliva 2008 i �s membre del jurat de premis Gerber t.

L'elecci� va comptar amb el supor t de l'equip de govern de CiU, de Teresa Jord� d'ERC i del representant de

Plataforma per Catalunya, Xavier Fern�ndez. En canvi, quatre regidors d'ERC i els dos del PSC es van abstenir.

La pla�a de s�ndic de greuges estava vacant des del gener del 2009, quan Xavier Anton va acabar la durada de

cinc anys estipulada pel c�rrec.

L'aprovaci� va generar un debat que va ser encetat per Teresa Jord�. "Quan va acomiadar-se, Xavier Anton va dir

que la f igura de s�ndic en un municipi de les caracter�stiques de Ripoll t� molt poc sentit", va recordar. Tamb� va

criticar com l'equip de govern va presentar l'elecci� de Bayet a la junta de por taveus. "M'hagu�s agradat comptar

amb m�s noms", va dir.

El por taveu del PSC, Enric P�rez, tamb� va lamentar la immediatesa amb qu� es va por tar l'elecci� a la junta de

por taveus.

L'alcalde, Jordi Munell, va explicar que han decidit recuperar la f igura de s�ndic perqu� volen facilitar les queixes

dels ciutadans. "Xavier Anton, quan va plegar, es va queixar del fet que l'Ajuntament no l'escoltava", va defensar.

Tamb� va argumentar que es tracta d'una feina sense remuneraci�.

"Les persones que ara posen en dubte la f igura del s�ndic, abans tampoc la posaven en valor", argumenta Irene

Payet. Explica que en una societat com l'actual, les persones tenen necessitat de ser escoltades per alg� que

defensi els seus drets davant l'Administraci�.

Payet avan�a que ara li falta acatar el c�rrec, cosa que preveu fer en els propers dies. Considera que accepta el

c�rrec amb la ilálusi� pr�pia d'una persona sensible als problemes de la gent. Es def ineix com una persona amb

experi�ncia en la pol�tica local. L'experiencia i la ilálusi� la duran a formar par t del gremi de s�ndics i sindiques de

Catalunya i a par ticipar de les trobades de s�ndic que tenen lloc a diferents localitats catalanes.

Mem�ria

L'anterior s�ndic, Xavier Anton, en el moment del seu comiat va llegir una mem�ria de tota la seva exper�ncia en

el c�rrec. Va explicar que en els cinc anys en qu� va ?exer?cir de s�ndic en moltes ocasions la correspond�ncia

entre el reclamant i el regidor o el funcionari responsable d'una �rea no va ser  corresposta. "Deixo, doncs, una

bona colálecci� arxivada d'escrits sense resposta que queden penjats".  Va explicar que es va trobar en

situacions que "es podrien qualif icar d'of ici". Va puntualitzar que per ell �s menys contraproduent una negativa

que una omissi� de resposta. "Oferir una colálaboraci� que no mereix ni una resposta �s un h�bit que s'hauria de



desterrar", va dir Anton.

Va centrar els problemes del s�ndic en  els funcionaris i regidors que treuen urg�ncia a les reclamacions

ciutadanes.
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